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Det blåser upp till ny strid 
om Marie Wedins dubbla 
uppdrag som förste vice ord-
förande i Läkarförbundet och 
ordförande för sjukhusläkar-
na. Yngreläkarna och privat-
läkarna vill att stadgarna 
ändras så att ledamöter i för-
bundets presidium inte får 
sitta i delföreningars styrel-
ser. Motsättningarna i cen-
tralstyrelsen har lett till att 
en av CS-ledamöterna nu valt 
att hoppa av.

Marie Wedin har varit förste 
vice ordförande för Läkar-
förbundet sedan 2004. Hen-
nes nuvarande mandat löper 
ut, och hon har meddelat att 
hon ställer upp till omval vid 
fullmäktigemötet den 3–4 
december.

– Jag tycker att jag behövs i 
presidiet. Jag anser att jag 
kan tillföra en stor och bred 
läkarfacklig kompetens efter 
femton års arbete för Läkar-
förbundet lokalt, regionalt 
och nationellt, säger Marie 
Wedin.

Under hela sin tid som förste 
vice ordförande i Läkarför-
bundet har Marie Wedin pa-
rallellt varit ord förande i 
Sjukhusläkarföreningen. 
Detta dubbla uppdrag är inte 
oomstritt. Förbundets ordfö-
rande Eva Nilsson Bågen-
holm har exempelvis i Läkar-
tidningen nr 17/2006 sagt att 
förbundet försvagas av att 
presidieledamöterna inte 
tydligt och klart represente-
rar alla medlemmar. När 
Heidi Stensmyren valdes till 
andre vice ordförande valde 
hon att hoppa av som ordfö-
rande i Sveriges yngre läka-
res förening, Sylf.

I en motion till förbunds-
fullmäktigemötet i december 
vill Sylf och Privatläkarför-
eningen nu att det skrivs in i 
förbundets stadgar att leda-

möter i presidiet inte samti-
digt får ha styrelseuppdrag i 
en delförening med rösträtt i 
fullmäktige.

– Inte minst för mindre 
delföreningar är det en trygg-
het att veta att presidiet re-
presenterar alla läkare, inte 
bara de stora konstellationer-
na. Ett stort fackförbund som 
Läkarförbundet är ju inte 
fritt från maktkonflikter av 
och till, säger Gunnar Welan-
der, Privatläkarföreningens 
ordförande och CS-ledamot.

Han påminner om att det de 
senaste åren »inte varit värl-
dens bästa klimat« i CS, 
främst på grund av motsätt-
ningar mellan Eva Nilsson 
Bågenholm och Marie We-
din. 

– Frågan är om man hade 
kunnat undvika att en sådan 
situation uppkommit om 
man haft en stadga att alla i 
presidiet arbetar enbart för 
förbundsledningen.

Själv menar Marie Wedin 
att det bara är normalt i Lä-
karförbundet att man är med 
i flera föreningar samtidigt.

– När jag var ordförande för 
Nordvästra Skånes läkarför-
ening var jag samtidigt med-
lem i Helsingborgs sjukhuslä-
karförenings styrelse. Ändå 
var det ingen som sa att jag 
inte kunde representera alla 
läkare i nordvästra Skåne.

Men är det inte en skillnad 
att sitta i förbundets presidi-
um? Kan inte din trovärdig-
het som företrädare för alla 
medlemmar ifrågasättas?

– Ja, det är det som har 
skett. Men jag tycker att för-
delarna överväger nackde-
larna. Genom att jag både är 
vice ordförande i förbundet 
och ordförande i Sjukhuslä-
karföreningen får jag dubbelt 
så mycket input och får mer 
än dubbelt så mycket gjort än 
om jag bara skulle ha ett av 
uppdragen.

Intressant blir att se om CS 
kommer att kunna ena sig 
om ett svar på motionen.

– Motioner som rör CS bor-
de egentligen gå direkt till 
fullmäktige. Det blir ju som 
att döma sig själv, säger Gun-
nar Welander.

Samarbetsproblemen inom 
CS har lett till att en ledamot, 
Karl Obrant, forskningschef 
vid Universitetssjukhuset i 
Lund, valt att avböja omval. 
Han kommenterar sitt beslut 
för Läkartidningen: »Ur mitt 
perspektiv är styrelsearbete 
i stor utsträckning ett lagar-
bete. När jag för två år sedan 
kom med i centralstyrelsen 
fann jag att långvariga mot-
sättningar inom styrelsen 
förhindrade ett optimalt la-
garbete. Jag har inte kunnat 
påverka dessa och har ingen 
säker förhoppning om en 
snar förändring. Därför har 
jag valt att inte kandidera för 
en ny tvåårsperiod.«

Utöver Karl Obrant har ytter-
ligare två CS-ledamöter av-
böjt omval: Christina Bernts-
son, som går i pension, och 
Anna-Karin Stridsman, som 
är barnledig. Dessutom ska 
en ersättare väljas för Maria 
Dalemar, som lämnade sty-
relsen i förtid i våras då hon 
blev biträdande sjukhusdi-
rektör vid Södra Älvsborgs 
sjukhus.
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Under en tid när svensk pri-
märvård genomgått den störs-
ta omvälvningen på decen-
nier, vårdvalet, har Läkarför-
bundets centralstyrelse i 
långa perioder saknat repre-
sentation från Sveriges di-
striktsläkare.

Det påpekar Distriktsläkar-
föreningen, som i en motion 

till fullmäktige yrkar att stad-
garna ändras så att yrkesför-
eningar som representerar 
minst tio procent av medlem-
marna så långt det är möjligt 
bör ha ett vikt mandat i cen-
tralstyrelsen. För att garan-
tera representativiteten bör 
lokalföreningarna beredas 
lika många platser.

»Stora delföreningar bör ha fasta CS-mandat«


